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Výherci z letu balonem z Černovicko se baví. Foto: J. Kořínková



2

Zprávy z radnice

Úvodník starosty města 

Dobrý den, vážení a milí čtenáři zpravodaje. Vítám vás u předvolebního 
vydání. Jo, už jsou zase volby. 

Pro starostu je to volební období vždy trochu jiné, než pro ostatní zastupi-
tele. Starosta má práci pro město jako své zaměstnání (alespoň v Černovi-
cích to tak je), a tak každé 4 roky zažívá nejistotu, kterou nezažije každý – 
během jednoho víkendu se rozhodne, jestli bude nebo nebude mít práci. 

Jak to vnímám já osobně? 
Budete se divit, ale jsem za volby rád. Protože je to také vysvědčení. Je 

dobře, že máme možnost rozhodnout o tom, kdo má být v čele města. Voli-
či mají v rukou složení zastupitelstva a ocení ty, které považují za prospěš-
né. Starosta by asi určitě pracoval hůře, kdyby to místo měl nadosmrti. 

To období kolem voleb je trochu nepříjemné v tom, že padají sliby, pere 
se špinavé prádlo, no znáte to. Počítám, že i na mě zase bude házena špína 
– patří to k věci. Teď před volbami se to jistě stane. Když někdo tu potře-
bu má, prosím, proti gustu…

Letos kandidují celkem 4 strany – Hasiči pro Černovicko, ANO, Sokol 
pro všechny a ODS. Ty kandidátky najdete ve Zpravodaji také. 

Já stojím v čele kandidátky hasičů a jsem tam s lidmi, které mám rád, 
a kteří pro naše město pracují. Nebudeme dělat žádnou kampaň, předvo-
lební guláš, slavnostní otevírání, nic takového. Já totiž věřím v to, že člo-
věk má pracovat celou dobu, co tu práci má, ne měsíc před volbami. I pod-
le toho jsem si vybral kolegy na kandidátku – aby byli aktivní, zapojení do 
života v našem městě, měli zkušenosti, rozum i odvahu říct názor. Proto 
si jich cením, a proto si myslím, že jsme dobrou kandidátkou do zastupi-
telstva našeho města. 

To rozhodnutí, jestli budu nebo nebudu dál starostou, je na Vás, vo-
ličích. Vy mi dáte vysvědčení, stejně jako jiným kandidujícím. Nebude 
vůbec snadné pozici starosty obhájit – i když doufám, že nějaká práce 
za mnou vidět je. Žádná z ostatních stran neřekla, že by mne za starostu 
chtěla, a spíše předpokládám, že by raději vybrali za starostu někoho ze 
svých řad. I to je v pořádku – voliči mají mít na výběr. 
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V podstatě je to jednoduché – náš volební systém upřednostňuje to, aby 
se do zastupitelstva dostalo co nejvíce zástupců různých stran, tři sblížené 
kandidátky proti jedné mají výhodu. 

Chtěl bych Vás proto poprosit o to, abyste v případě, že jste byli 
s mým působením a působením mých kolegů hasičů v zastupitelstvu 
spokojeni, pokud máte pocit, že město pod tímto vedením jde dobrým 
směrem, prosím volte celou kandidátku hasičů. Rád bych v pozici sta-
rosty pokračoval a bez Vašich hlasů pro celou kandidátku hasičů sta-
rostou pravděpodobně už nebudu. 

Ať už ty volby dopadnou jakkoli, věřím, že to rozhodnutí bude pro město 
dobré. Já se v pozici starosty snažím naplňovat vizi města, na které můžeme 
být hrdí, které je spravováno dobře, ať už jde o město, nebo jeho místní čás-
ti. S tím do voleb jdu. Volby jsou rozhodnutím, které je na vás, voličích. 

Na každý pád děkuji za možnost 12 let pracovat pro naše město. Pokud mi 
důvěru dáte znova, budu se dál ze všech sil snažit, abychom tady žili lépe. 

Inspirativní čtení zpravodaje vám přeje
Jan Brožek, starosta města Černovice.

INFORMACE ZE ZASEDÁNÍ
ZASTUPITELSTVA MĚSTA ČERNOVICE

ze dne 3. 8. 2022

XXXX-případná anonymizace části zápisu z důvodů ochrany osobních 
údajů (GDPR)

Do úplného znění zápisu ze zasedání zastupitelstva mohou u Městského 
úřadu Černovice nahlédnout občané města Černovice starší 18 let s tr-
valým pobytem ve městě Černovice, fyzické osoby starší 18 let vlastnící 
nemovitost na území města Černovice, a cizí státní občané starší 18 let 
s trvalým pobytem ve městě Černovice, o nichž tak stanoví mezinárodní 
smlouva, kterou je Česká republika vázána a která byla vyhlášena.

Zastupitelstvo města Černovice schvaluje:
• předláždění rekonstruovaných ulic Jirákova a Bezručova od fi rmy Sates 

Čechy s.r.o.
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• pokládku obrubníků v ulici Svatavská v provedení beton od fi rmy Sates
• pořízení dokumentace na přípravu pozemků pro RD v ozdravovně od 

fi rmy Integra
• odložit schválení fi rmy na opravu kapličky v Benešově na další zasedání
• opravu chodníku za úřadem z betonové zámkové dlažby
• pořízení schodišťové plošiny do budovy úřadu od fi rmy Altech
• rozpočtové opatření číslo 04
• uzavření dodatku č.1 s fi rmou ENVI-PUR s.r.o.
• nákup pozemku parc. číslo st. 224/1, jehož součástí je stavba č.p. 656 

a st. 225 zastavěná plocha a nádvoří, na němž stojí stavba č.p. 656, st. 
224/2, jehož součástí je stavba bez č.p., p.č. 192/1, 200/1 a 190/3 zahra-
da a p.č. 4959/33, 187/5 a 187/6 ostatní plocha ve funkčním celku v obci 
Černovice, k.ú. Černovice u Tábora. A to ve dvou splátkách ve výši: 
2.150.000,- Kč, splatné do 7 dnů od podpisu kupní smlouvy na účet pro-
dávajícího a 2.150.000,- Kč, splatné do 30. 1. 2023 na účet prodávající-
ho

• rozpočtové opatření číslo 05
• opravu komunikace do místní části Stružky od fi rmy Swietelsky
• uzavření smlouvy o dodávce dopravního automobilu pro SDH Černovi-

ce s fi rmou Porsche Inter Auto CZ spol. s r.o.
• odložení bodu týkajícího se veřejného prostranství v Dobešově
• uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene č. JH-014330081422/002-

FIA se společnéstí EG.D, a.s.
• koupi pozemků číslo 959/30,959/31 a 959/33 v k.ú. Černovice u Tábora 

za cenu 200,- Kč/m2

• přeložku vodovodu pro zásobování ulice V Hati a obecně horního tla-
kového pásma města Černovice tak, aby vedla přes pozemek 974 v k.ú. 
Černovice u Tábora. Tato přeložka bude vhodná pro připojení novostav-
by na pozemku 959/34 a dalších

• uzavření smlouvy o zániku předkupního práva pro město Černovice 
k pozemku st. 1091 v k.ú. Černovice u Tábora

• uzavření smlouvy o zániku práva zpětné koupě pro město Černovice 
k pozemku st. 1091 v k.ú. Černovice u Tábora

• převod zisku za rok 2021 1.264.838,-Kč do rezervního fondu a uhrazení 
kumulativních ztrát z předchozích let 635.947,-Kč

• odpisový plán ZŠ a MŠ Černovice na rok 2022
• rozpočet ZŠ a MŠ Černovice na rok 2022.
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Zastupitelstvo města Černovice bere na vědomí:
• petici občanů z Dobešova

Zastupitelstvo města Černovice souhlasí:
• s úplatným převodem pozemku č. 2499/10 v k.ú. Černovice u Tábora do 

majetku města Černovice 

Zastupitelstvo města Černovice pověřuje:
• jednáním pí Šenoltovou a p. Průšu s panem Novotným o vyjednání dal-

ších podmínek provozu a nájmu palírny v Dobešově a možného odkupu 
pozemku parc. č. 13/2 v k.ú. Dobešov

Výsledek ankety o budoucím vzhledu
černovické věže

Jelikož je věž na náměstí v Černovicích od loňského roku ve vlastnictví 
města, je na místě plán budoucí opravy fasády. V rámci akce Černovicko 
se baví 2022 proběhla přímo u věže anketa, ve které mohli zájemci hlaso-
vat, zda by rádi zachovali stávající barevnost, či zda by zvolili barvu úpl-
ně jinou. Na výběr bylo z těchto barev: stávající starorůžová, oranžová, 
modrá, žlutá, zelená, červená a bílá. Zajímá vás, jak to dopadlo? Anke-
ty se zúčastnilo 208 hlasujících a tyto barvy se umístily na prvních třech 
místech:
1. stávající starorůžová – 83 hlasů
2. žlutá – 38 hlasů
3. modrá – 31 hlasů

Výsledek ankety bude předložen Zastupitelstvu města Černovice jako 
podklad pro výběr fi nální barvy fasády.

V. Starková, tajemnice MěÚ
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Fotbalový turnaj v Černovicích

V sobotu, 30. července 2022 se na fotbalovém hříšti po dvouleté pře-
stávce způsobené covidovou epidemií konal 61. ročník fotbalového turna-
je, který je třetí nejstarší na Pelhřimovském okrese. Pořadatelům se letos 
při vší snaze nepodařilo zajistit čtvrté mužstvo. 

Slavnostní výkop prvního kvalifi kačního utkání provedl odchovanec 
černovického fotbalu žijící v Kamenici n/L, dnes již 77 letý Pavel Kulvejt, 
zvaný „Kvašňák“. Co by divák přijel s mužstvem Nového Rychnova i Jiří 
Nepraš, bývalý předseda STK OFS Pelhřimov. 

První utkání:
TJ Sokol Černovice – TJ Start Nový Rychnov 2 : 3 (0:3)
branky: Jůn, Růžička – Mareš, Brož, Brtnický
rozhodčí: Šenigl

Druhé utkání:
TJ Slovan Kamenice n/L – TJ Start Nový Rychnov 4 : 1 (2:0) 
branky: Tadeáš Zahradník 2, Filípek, Dvořák – Faltýnek 
rozhodčí: Chvála

Třetí utkání:
Sokol Černovice – TJ Slovan Kamenice n/L 0 : 6 (0 : 4) 
branky: Joza 2, Houser, Chvála, Brož, Dvořák 
rozhodčí: Hučík

Umístění mužstev v turnaji: Kamenice n/L, N. Rychnov, Černovice

Nejlepší hráči jednotlivých mužstev: 
Kamenice n/L – Tadeáš Zahradník, 
Nový Rychnov – Vojta Březina
Černovice – Tomáš Kmeťo

Sponzoři turnaje: 
Město Černovice, Pivovar Kamenice n/L, BEDO c. z. Pelhřimov (Petr 
Bednář), ELPE Pelhřimov (Jos. Fučík), Kadeřnictví Černovice (M. Lau-
dátová), Prodejna Flop Stepava Černovice (P. Valková), Instalatérství a to-
penářství Černovice (Vl. Kazda), Výroba cukrovinek (P. Kovandová).

Za Černovice nastoupili:
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K. Vošahlík ml., J. Filípek, M. Buček, P. Mach, J. Hromadník, T. Kohout, 
T. Kmeťo, D. Růžička, T. DaoDuc, J. Tíkal, T. Hrbek, M. Mazanec, Z. 
Zíka, P. Krejčí, P. Jůn, J. Pěnka ml., J. Pekař, O. Hodina, J. Kos, trenér: 
D. Studený
Turnaje se neúčastnili černovičtí fotbalisté uvolnění pro podzimní část do 
vyšších soutěží a to: Vladislav Štefl , Martin Nowák (Slavoj Pacov), Tomáš 
Pravda (FK Meteor Tábor), Tadeáš Hadrava (Slovan Kamenice n/L). 

Na závěr turnaje předali funkcionáři oddílu kopané TJ Sokol Černovice 
zúčastněným mužstvům ceny od sponzorů turnaje. 

Na hrací plochu byli přizváni i bývalí fotbalisté Petr Kropáček (životní 
výročí 75 let věku) a Jiří Studený (životní výročí 70 let věku), kteří pře-
vzali dárkové balíčky včetně poděkování za dlouholetou a úspěšnou čin-
nost v oddíle kopané a stolního tenisu.

Turnaj sledovalo cca 100 diváků. Všem sponzorům patří velké podě-
kovaní pořadatelů za kladný přístup k černovickému fotbalu, divákům za 
účast na letošním fotbalovém turnaji a vítězům turnaje - kamenickým fot-
balistům dodatečná gratulace k postupu do krajského přeboru. 

P. Podskalník

BEZPLATNÉ PRÁVNÍ A SOCIÁLNÍ 
PORADENSTVÍ

Poradíme Vám v životních situacích, kdy člověk 
potřebuje právní a sociální pomoc, ale neví, kde ji získat. 

Cílem je pomoci každému člověku, zejména na 
Černovicku a okolí, lépe se orientovat v právním systému 
České republiky a usnadnit vám nalezení pomoci, která 

odpovídá vašemu problému.

Informace podá Petr Hradecký
tel. 602 126 491, e-mail: pravniporadenstvi1@seznam.cz
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Poděkování za úspěšné Černovicko

Máme za sebou letos další ročník akce Černovicko se baví. Letos jsme 
chtěli trochu připomenout 700. výročí od založení města, ale protože 
o datumu první zmínky dosud panují pochybnosti (a samozřejmě založe-
ní a první zmínka jsou dvě různé věci), tak tento motiv asi nebyl tak jas-
ně vidět. 

Což ale podle mne nevadí – asi není důležité, s jakým důvodem se akce 
koná, podstatné je, že se podaří. 

Letošní ročník považuji za jeden z nejpovedenějších v celé 16 leté his-
torii, pokud ne rovnou ten nejlepší. Jistě, mám sepsanou „áčtyřku“ po-
známek, věcí, které bychom měli příště vyřešit lépe, ale být spokojen na 
100%, to by asi nebylo v pořádku. 

Jsem moc rád, že se nám podařilo akci zorganizovat na dobré úrovni. 
Hodně jsme tu akci proměnili, a dnes už bychom mohli mluvit o celkem 
profesionálně zvládnuté kultuře. I když to pořád stojí na rukou a hlavách 
lidí, kteří tam pracují zadarmo – těm všem chci jako každý rok poděko-
vat. Vím, že to je opravdu náročný víkend, máte málo z programu, a ne-
dělní ráno není fajn a musí se jít uklízet. Takže díky moc každému, kdo 
jakkoliv pomohl.
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A poznámka na závěr – to, aby na Černovicku vzlétl balón, to je můj 
letitý sen! Vůbec jsem nevěřil, že se to podaří někdy zajistit. Pokud jste 
chtěli letět balonem skoro zadarmo, tak tady byla Vaše jednoznačně nej-
větší šance.  J. Brožek

Oddíly Pionýrské skupiny Svidník 
ve školním roce 2022/2023

Ahoj kamarádi!
Mnozí z Vás činnost naší organizace již dobře zna-

jí, ale těm, kteří o nás ještě neslyšeli, bychom se rádi 
představili. 

Jsme Pionýrská skupina Svidník, nezisková organi-
zace, věnující se volnočasovým aktivitám nejen pro 
děti. V průběhu celého roku můžete navštěvovat naše 
zájmové oddíly, pořádáme jednodenní akce pro veřejnost, výlety a tema-
tické víkendy. 

V tomto školním roce si můžete vybrat z těchto oddílů:
Chovatelský kroužek

Na schůzkách se učíme o přírodě a o zvířatech, jak se správně starat 
o jednotlivé druhy zvířat a jak se k nim chovat. Máš rád zvířata, tak přijď 
mezi nás. V péči našeho oddílu máme např. morčata, gekony, agamy, šne-
ky, želvy, různý hmyz, hady, zebřičky aj. 
Scházíme se jednou týdně v klubovně v bývalé mateřské školce (Na 
Sadech). 
První informační schůzky budou ve středu 14. a 21. září od 16.00! 
Těší se na vás vedoucí Věrča Dvořáková.
Případné info na chkcernovice@email.cz 

Fotokroužek 
V tomto letos novém oddíle budeme hlavně fotit a učit se základní pravi-

dla focení. Budeme se věnovat i ovládání a nastavení foťáku, práci s růz-
nou fototechnikou, stativem, bleskem či odrazovou deskou. 
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První informační schůzky budou ve středu 14. a 21. září od 16.30 hod. 
v klubovně v bývalé mateřské školce (Na Sadech).
Těší se na vás vedoucí Petr Dvořák (info: pssvidnik@seznam.cz)

Rybáři 
Jak již prozrazuje samotné jméno, tento oddíl se zabývá tématikou ry-

baření. Členové oddílu získají během roku znalosti o rybách a rybářském 
vybavení. Je to jedinečná možnost jak se připravit na získání rybářského 
lístku. 

Schůzky se konají každé úterý od 16:30 v klubovně nebo na Pohance 
– u rybníka za černovickou pilou. O tento rybník se členové oddílu celo-
ročně starají, mají zde vybudované vlastní zázemí a učí se zde praktickým 
dovednostem. Pořádají se zde i rybářské soutěže o zajímavé ceny. Pro pří-
padné další info pište na oddilrybari@email.cz
První schůzka je v úterý 13. září od 16:30 hod. u rybníku Pohanka za 
černovickou pilou.
Těší se na tebe vedoucí Milda Kratochvíl a Jindra Honzl.

Ringo
Sportovně zaměřený oddíl, na kterém se naučíte hrát nejen Ringo, ale 

seznámíte se i s jinými sportovními aktivitami. Ringo je sport, který se 
hraje podobně jako volejbal či házená, ale s gumovým kroužkem. Hra 
cvičí ohebnost a rychlé reakce. Pořádáme a jezdíme na turnaje.
První informační schůzka je 20. září od 15.30 hod. u tělocvičny ZŠ!
Těší se na vás vedoucí oddílu Eliška Brečková.
Případné info na eliska.rez@centrum.cz

Členství v oddílech PS Svidník přináší dětem mimo jiné i výhody jako je 
pojištění členů na našich akcích nebo zvýhodněnou cenu pobytu na LDT 
Chválkov. Členský příspěvek ve výši 250 Kč za rok se platí pouze jednou 
i při účasti ve více oddílech.

Na jakýkoli oddíl se můžeš přijít nezávazně podívat!
Aby Ti žádná akce neutekla, sleduj nástěnku u kina.
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Pro volby do Zastupitelstva města Černovice, 
které se konají ve dnech 23.–24. 9. 2022,
jsou zaregistrovány tyto volební strany:

ANO 2011
1. Pavel László, 37 let, Černovice
2. Mgr. et Mgr. Bc. Josef Michálek, 46 let, Černovice
3. Zdeněk Zíka, 53 let, Černovice
4. Miroslava Lorencová, 59 let, Černovice
5. Mgr. Kamila Pařízková, 41 let, Černovice
6. Ing. Pavlína Hálová, 34 let, Černovice
7. Vladislav Štefl , 47 let, Černovice
8. Mgr. Iva Vošahlíková, DiS., 47 let, Černovice
9. Jiří Zíka, 48 let, Černovice

Hasiči pro Černovicko
1.  Mgr. Jan Brožek, 42 let, Černovice
2. František Průša, 46 let, Dobešov
3. Jaroslav Bůžek, 35 let, Svatava
4. Ing. Martina Kratochvílová, 39 let, Černovice
5. Matěj Holub, 37 let, Černovice
6. Jaroslav Řeháček, 63 let, Černovice
7. Ing. Josef Dvořák, 34 let, Černovice
8. Robert Buš, 48 let, Černovice
9. Jiří Hrubý, 43 let, Černovice

Občanská demokratická strana
1. Bc. Lukáš Zelníček, 39 let, Černovice
2. Ing. Jan Šlechta, 66 let, Černovice
3. Lenka Stejskalová, 50 let, Černovice
4. Jan Záhora, 29 let, Černovice
5. Zdeněk Zíka, 19 let, Černovice
6. Jiří Danilet, 33 let, Benešov
7. Jana Musilová, 39 let, Černovice
8. Radek Kolář, 55 let, Černovice
9. Marie Kuranová, 69 let, Černovice
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Sokol pro všechny
1. Ing. Jan Tíkal, 42 let, Černovice
2. Radek Hůlka, 57 let, Černovice
3. Stanislava Filipová, 72 let, Černovice
4. Bc. Jan Pekař, 32 let, Černovice
5. Šimon Paclík, 32 let, Černovice
6. Karel Vošahlík, 55 let, Černovice
7. Klára Lisayová, 23 let, Černovice
8. Roman Pěnka, 46 let, Černovice
9. Petr Kučera, 44 let, Černovice

Jak funguje v komunálních volbách hlasování?

Protože volební systém pro volby do obecního zastupitelstva je nejslo-
žitější ze všech voleb, které v ČR máme, přinášíme několik informací 
o tom, jak lze hlasovat. Informace nejsou vyčerpávající, ale všechny se 
nám sem určitě nevejdou. Smyslem je ukázat základní principy volby 
a některé ukázky chyb. 

Jak to funguje? Máte tolik hlasů, kolik je členů zastupitelstva. V Čer-
novicích tedy 9. 

Označit volební lístek můžete těmito způsoby:

Dal jsem 9 hlasů této kandidátce. Pokud dostane 
tato kandidátka více než 5% přepočteného zá-
kladu, dostanou se někteří její členové do zastu-
pitelstva. Rozhoduje pořadí na kandidátce – do 
zastupitelstva jdou od prvního na seznamu.
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Dal jsem kandidátce 3 hlasy. Kandidátům 2, 5 
a 6 jsem dal preferenční hlasy. 

Pokud dostane tato kandidátka více než 5%, 
dostanou se někteří její členové do zastupitel-
stva. Rozhoduje pořadí na kandidátce – do za-
stupitelstva jdou od prvního na seznamu.

Pokud má některý z kandidátů o 10% více, 
než je průměr na stranu, posouvá se na první 
místo. 

Kombinace předcho-
zích způsobů. Kandi-
dátní listině B jsem 
dal dva hlasy, kandi-
dátní listině A jsem 
dal zbývajících 7. 

Kandidát 2 a 4 na kandidátní listině B dostali preferenční hlasy. 
Pokud dostanou tyto kandidátky více než 5%, dostanou se někteří její 

členové do zastupitelstva. Rozhoduje pořadí na kandidátce – do zastupi-
telstva jdou od prvního na seznamu.

Pokud má některý z kandidátů o 10% více, 
než je průměr na stranu, posouvá se na první 
místo. 

Dal jsem kandidátce 9 hlasů. Preferenční 
hlasy se nepočítají, protože jsem zaškrtl ce-
lou kandidátku. Hlasování je ale platné. 

Pokud dostane tato kandidátka více než 5%, 
dostanou se někteří její členové do zastupitel-
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stva. Rozhoduje pořadí na kandidátce – do zastupitelstva jdou od první-
ho na seznamu.

Pokud má některý z kandidátů o 10% více, než je průměr na stranu, po-
souvá se na první místo. 

A ještě příklad NEPLATNÉ VOLBY:
Dal jsem 10 hlasů, 

i když jich mám k dis-
pozici jen 9 – celý můj 
lístek je NEPLAT-
NÝ. 

Snad Vám tyto informace poslouží. Šťastnou ruku při volbě, ať už bu-
dete volit kohokoli.  

J. Brožek, V. Starková

Vážení spoluobčané

Procházíme dobou, která je plná změn a pro každého z nás je výzvou, 
jak těmto změnám čelit. Na tyto změny se musíme nejen jako jednotliv-
ci, ale i jako město připravit a umět na ně rychle reagovat. Z tohoto důvo-
du jsme pro nadcházející komunální volby sestavili tým zkušených lidí ze 
všech oblastí, které jsou potřeba pro řádný a efektivní chod města. Chtě-
li bychom především méně o všem psát a více věcí zrealizovat. Snažit se 
tak, jako to všichni děláme i doma. Zlepšit život pro černovické občany, 
ale nezapomínat ani na místní části, ve kterých musíme umět více naslou-
chat jejich potřebám. Vyřešit především dostatek vlastních zdrojů vody 
a ne stále zakazovat zalévání. Více pozornosti věnovat starším občanům 
města a jejich potřebám. Pokračovat v započatých opravách chodníků, 
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aby se opravdu daly využívat k chůzi namísto silnic, po kterých se nyní 
chodí na dosti místech častěji. Ve velké míře využívat dotační tituly, kte-
ré mají smysl, ale také v určitých oblastech jednat racionálně, rychle a bez 
čekání na dotace. V dnešní době je rovněž nutné zřídit on-line přenos za-
stupitelstva a záznam umožnit shlédnout občanům tak, aby i v případě je-
jich časového vytížení mohli zhlédnout, jak daný zastupitel hájí jejich zá-
jmy. I sebeobsáhlejší zápisy ze zastupitelstva nikdy neobsáhnou vše.

Za poslední 4 roky se v zastupitelstvu podařilo rozjet mnoho investič-
ních akcí a v tom je třeba pokračovat. Bohužel to vzhledem k výši stáva-
jícího dluhu města ve výši cca 50 mil. Kč nepůjde v takovém tempu jako 
doposud. Také je potřeba více využívat specializovaných znalostí jednot-
livých zastupitelů i občanů, práci na ně více delegovat a využívat jejich 
potenciál a znalosti. 

Z mé strany mohu přispět z oborů stavebnictví, řízení pracovního týmu, 
informačních technologií a investic, které mne v podnikání doposud po-
souvaly kupředu. Přesto si myslím, že jeden samotný člověk nikdy neu-
dělá tolik věcí, jako dobře fungující tým. Je potřeba lidem připravit pod-
mínky pro spokojený život, ne jim říkat, jak mají žít! – to by měl být úkol 
nově složeného zastupitelstva.

Z výše uvedených důvodu se v případě získání dostatečného počtu hla-
sů budu s pokorou ucházet o post starosty města Černovice a pokusím se 
změnit stávající fungování města tak, aby bylo otevřenější, efektivnější 
a vstřícnější v komunikaci s občany. 

Jsem především táta od rodiny, který se snaží, aby se děti mohly roz-
víjet a měly dětství, jaké si pamatujeme my. Právě proto jsem před 4 lety 
vstoupil do místního Sokola, kde rozvíjíme počet aktivit pro děti i dospě-
lé a přispíváme kulturnímu dění v Černovicích. Současně se snažím vy-
užívat racionální přístup v zastupitelstvu, čehož si doufám někteří z Vás 
již všimli.

Budu moc rád, když nás všechny podpoříte ve volbách 23. a 24. září 2022.
Za hnutí ANO 2011, Pavel László
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Nový školní rok

Začíná nový školní rok. Škola je připravena. 
Prvňáčci mají nový nábytek, děti v mateřské 
školce nové lino a vymalováno, školní družina 
má nové barvy. Naše škola má nové logo. Logo, 
které vyjadřuje soulad vzdělání s přírodou. 

My, jako nové vedení školy jsme připraveni 
také. Jsme připraveni být Ekoškolou. Otevřenou 

školou v klidném, hezkém prostředí, o které všichni pečujeme. Školou, 
která respektuje dítě a jeho individualitu. Školou, která děti vede k zodpo-
vědnosti a je pro dítě i rodiče partnerem. Do které se děti a žáci těší.

Dětem a žákům přejeme úspěšný nový školní rok, radost z objevová-
ní a nová přátelství. Svým kolegům přejeme spoustu inspirace, zdravého 
selského rozumu, vzájemné spolupráce. Rodičům přejeme usměvavé děti, 
které jim dělají radost. 

Jana Smrčková, ředitelka ZŠ a MŠ Černovice
Jaroslav Přibyl, zástupce ředitelky

Reakce na článek z předešlého čísla Černovicka 
„Poděkování odcházejícímu panu řediteli a přiví-

tání nové paní ředitelky ZŠ a MŠ“

Krizový manažer. Takové zavádějící označení používá starosta Bro-
žek, když mluví o bývalém řediteli ZŠ a MŠ Černovice Mgr. Jaroslavu 
Hubatovi-Vackovi a prostřednictvím městského zpravodaje mu dokonce 
děkuje. Pan Hubata-Vacek žádným krizovým manažerem nebyl. Podle 
p. Brožka měl stav zdejší školy zlepšit, protože nebyla škola v době nástu-
pu p. Hubaty-Vacka ve šťastném období (podzim 2020). A proč tomu tak 
bylo? To už raději neuvádí. Starosta Brožek totiž „zapomněl“ uvést, že se 
škola do této situace dostala kvůli jeho rozhodnutí a „rozhodnutí“ jeho 
spřízněných zastupitelů – Průši, Bůžka, Vyhnálka a místostarostky Še-
noltové, kteří hlasovali pro odvolání vynikajícího ředitele školy Mgr. Ro-
berta Štefánka.
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P. Hubata-Vacek stav školy nejen nezlepšil, ale naopak nebyl schopen 
instituci správně řídit, zachovat její vysokou úroveň a selhal také jako člo-
věk a pedagog. Starosta Brožek ve svém děkovném článku nezmiňuje ná-
vštěvu České školní inspekce v červnu 2021, která jednoznačně prokázala 
fatální chyby tehdejšího ředitele Hubaty-Vacka. Jednalo se o vulgární jed-
nání p. Hubaty-Vacka při hodinách tělesné výchovy v 5. třídě. Dále jeho 
opakovanou neúčast na hodinách, které měl odučit a na hodiny se nedosta-
vil. Také škola přišla o účast v mezinárodním programu Erasmus, kterou 
zajistil pan Štefánek. P. Hubata-Vacek tuto účast zmařil svou neschopnos-
tí dodat organizátorovi požadované. A tak dále… O těchto pochybeních 
starosta Brožek věděl, neboť zprávu jako zřizovatel od ČŠI dostal. Jeho 
opatření, která měl jako zřizovatel učinit, byla směšná. P. Brožek si libuje, 
že styl vedení p. Hubaty-Vacka nebyl konfrontační a silový. Opak je prav-
dou. P. Hubata-Vacek často některým pedagogům vyhrožoval a nepoho-
dlní byli zejména ti, kteří nesouhlasili s p. Brožkem. Ti byli šikanování 
a bylo jim i písemně vyhrožováno ztrátou zaměstnání.

Proč p. Hubata-Vacek skončil po dvou letech? Podle p. Brožka prý cítil, 
že už škola „krizového manažera“ nepotřebuje. Důvod je mnohem jedno-
dušší. Někteří zaměstnanci školy prostě už odmítli za p. Hubatu-Vacka 
nadále vykonávat práci, za kterou byl placen. A rozhodování jistě pomoh-
lo i to, že jako tehdejší ředitel p. Hubata-Vacek nedokázal zajistit bezpro-
blémové vedení účetnictví. Pochybení má p. Hubata-Vacek na svém kon-
tě víc. 

Podle p. Brožka zanechává p. Hubata-Vacek školu v lepší kondici, než 
byla. Opravdu? Je lepší kondicí odchod kvalitních kvalifi kovaných peda-
gogů? Opravdu by odešli jen tak, když jsou místní a za prací teď budou 
všichni dojíždět? Je lepší kondicí externí účetní fi rma, když předtím měla 
škola skvělou účetní, která byla neprávem osočována ze zpronevěry? To 
už p. Brožek neřekne. Nehodí se mu to.

Co se týká výběrového řízení na ředitele školy vyhlášeného 9. 3. 2022, 
tak je škoda, že p. Brožek ve svém článku nezmiňuje, že druhá uchazeč-
ka byla velmi schopná a velmi se o chod školy zajímala. Školu navštívila 
a zjišťovala si informace. Navíc už s vedením školy měla zkušenosti. Proč 
tedy svoji účast na konkurzu zrušila den předem? Na tuto otázku zná od-
pověď starosta Brožek. 

Ale je třeba s p. Brožkem v jedné věci souhlasit. Také doufáme, že se ve 
škole budou řešit už jen ztracené bačkory. Byla by škoda, kdyby nové ve-
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dení opět řešilo jen to, zda pedagogové podporují Brožka nebo mají jiný 
názor.

Za petiční výbor M. Mayerová, A. Michálková. J. Mazanová, 
K. Poláková, T. Tatková, L. Vacířová, K. Štefl ová a Š. Paclík 

(snad už naposledy).

Původem z Černovic u Tábora

Donedávna neznámou a překvapivou informací je životopisný údaj 
Zdeňka Kostky. Narodil se 29. července 1925 v našem městě. A kdo to 
byl? Zapsal se významně především do vzhledové úpravy tramvají a loko-
motiv. Encyklopedie užitého umění ho uvádějí jako tvůrce vzhledu tram-
vaje KT 4 a pozdější T 5, za kterou byl roku 1984 vyznamenán Cenou za 
vynikající desing. Mezi lety 1973 až 1997 bylo KT 4 vyrobeno přes 1700 
a kromě Československa jezdily ve 22 městech sedmi převážně východo-
evropských zemí. Podobně úspěšně navrhl dieselovou lokomotivu T 478 
(přezdívanou Bardotka), roku 1974 diesel-elektrickou T 499 (zvanou 
Kyklop) a roku 1977 elektrickou Škodu 150 (řečenou Dvojka). 

Dva slovníky výtvarných umělců (2001) i historiků umění (2016) jej 
uvádějí společně s bratrem Jiřím Kostkou, který se však narodil v Pra-
ze 29.12.1920 a zemřel 1980 v Bratislavě. Oba studovali hned po válce na 
Filozofi cké fakultě Univerzity Karlovy dějiny umění a Jiří ještě estetiku, 
kterou pak přednášel od roku 1951 po celý život na Univerzitě Komenské-
ho v Bratislavě a podílel se též na státní památkové péči. 

„Náš“ Zdeněk prožil pestřejší kariéru. Promoval až roku 1951 jako dok-
tor fi lozofi e a hned se stal úředníkem ministerstva školství, věd a umě-
ní. Od roku 1955 studoval v Sovětském svazu a zakončil disertační prací 
„Místo a role socialistické architektury v podmínkách industrializace sta-
vebnictví“. V letech 1962-64 byl odborným asistentem na Vysoké škole 
uměleckoprůmyslové (UMPRUM), zpočátku v pobočném ateliéru prů-
myslového návrhářství v Gottwaldově (dnes Zlín). Ještě roku 2013 připojil 
text o tomto období do sborníku Zlínská Umprumka. Později byl v Praze 
až do roku 1990 docentem, od 1985 profesorem dějin umění a vedoucím 
katedry architektury. Získal i titul kandidáta věd (Csc.). Byl spoluautorem 
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učebnice pro střední školy Výtvarná geometrie (1967). Jako člen Svazu 
výtvarných umělců se zabýval užitým uměním a v období normalizace 
patřil k propagátorům a obhájcům socialistického realismu. Vyšlo mu ne-
spočet brožur i katalogů o spřízněných výtvarnících, převážně z oblasti 
užitého umění, jimž často výstavy zahajoval. V naší oblasti se například 
podílel na výstavě fotografi í táborské Marie Šechtlové z let 1960–1970. 
Psal články do časopisu Výtvarná kultura a tam povýšil až na zástupce 
šéfredaktora (1984). O rok později časopis uveřejnil oslavný článek k jeho 
šedesátinám. Vydal i rozsáhlejší práce jako třeba Teorii dějin výtvarné 
kultury (1979) nebo UMPRUM – Sto let práce školy (1985). Normalizační 
marxistické aktivity ho ovšem předurčily jako jednoho z prvních po pře-
vratu k nucenému odchodu z této elitní školy. 

Ve zmíněném článku Jaromíra Uždila (což byl pedagog dětské výtvar-
né výchovy mezinárodní úrovně, žijící v letech 1915–2006) byl zdůraz-
něn dělnický původ po rodičích z jižních Čech. Takže patrně otec byl 
někde v Černovicích zaměstnán asi před sto lety. Brzy se však přestě-
hovali do Prahy a Zdeněk se prý „… sám považoval za Pražáka. Sdílel 
tu s rodiči všechny strasti i radosti proletářského dítěte. Dostal se záhy 
do styku s mnoha tehdejšími představiteli dělnického hnutí, s jinými pří-
mo vyrůstal.“ Možná, že toto dětské kamarádství přivedlo Zdeňka Kost-
ku mezi přední představitele komunistického režimu. Bylo by zajímavé, 
vědět o tomto rodáku víc, přestože se nejspíš k rodnému městu nehlásil 
a nevíme o nikom místním, kdo by na jeho vědeckou a uměleckou kariéru 
vzpomínal.  Jiří Turek 

Péče o majetek

Bývalý ministr fi nancí, později předseda vlády a nakonec president re-
publiky nás přesvědčoval, že stát je špatný hospodář a proto je potřeba 
státní majetek co nejvíce rozprodat. Každá část majetku pak bude mít 
svého soukromého vlastníka, který se bude efektivně starat o její údržbu 
a využití. Cestování po vlasti české mne však o správnosti tohoto názoru 
nepřesvědčuje. Spousta majetku byla nakoupena ze spekulativních účelů, 
které se ukázaly nakonec jako liché, a nadále chátrá. Proč ale chodit po 
vlasti české! Podívejme se na místo našeho bydliště.
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Většina obyvatel Černovic zná tzv. Pivoňkovu vilu. Kolem ní po celé 
délce vede obecní cesta, oddělená od pozemku vily kamennou zídkou 
s cihlovými sloupky a drátěnými výplněmi. V minulosti se vždy nějaký 
sloupek nakláněl nad cestu a hrozil zřícením. Kupodivu nefungovala při-
tažlivost zemská a sloupek spadl na druhou stranu do zahrady. Asi to bylo 
způsobeno siláckými výkony návštěvníků vždy na závěr pořádaných ta-
nečních zábav v Sokolovně. 

V loňském roce vila s pozemkem změnila majitele, ovšem očekávání 
obyvatel, že dojde k opravě plotu, majitel zklamal. Zbývající sloupky se 
dál nakláněly, ohrožovaly chodce, aby nakonec podle vzoru svých před-
chůdců spadly do zahrady. A tak je na co se dívat!

Když už se díváme po okolí, jako pěst na oko působí „výzdoba“ prode-
jen na nově opraveném náměstí. Nic proti provozovnám a jejich majite-
lům, ale zalepené výlohy plakáty v křiklavých barvách nepůsobí dobrým 
dojmem. Argument, že se jedná o soukromý majetek, na němž si majitel 
může realizovat své představy, působí zjednodušujícím způsobem. Proč 
se takové „zvěrstvo“ neobjevuje např. v obcích okolních zemí (Rakous-
ko, Německo, Švýcarsko). A proč si např. řeznictví nezalepí výlohu plaká-
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ty s prasečími a volskými hlavami, 
hospůdka plakáty s napěněnými 
půllitry a plnými talíři a např. pro-
dejna GATEX plakáty krásných 
modelek ve spodním prádle. Jen 
se obávám, aby některý ze soukro-
mých majitelů nerealizoval vstup 
do domu ve tvaru lidského pozadí. 

Jan Podhola
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Klábosilův noční přesun
XXIX.ročník se koná 7.října 2022

 Hlavní linkou letošní putování bude „Zimní roční 
období“ … 

„Domácí přípravu“ (jako vloni, předloni …) tedy 
zaměřte na tuto část roku. Je jenom na Vás, jakou 
formu si pro její ztvárnění vyberete a po zápisu nám 
„ZIMU“ ukážete nebo předvedete. Vaše vystoupení 
bude posouzeno a zahrnuto do celkového hodnocení!

Klábosilův noční přesun je skupinový noční pochod lesnatou krajinou 
Černovicka. Připraveno je osm tras v délce přibližně od 12 do 32 kilome-
trů (12, 14, 16, 19, 22, 25, 30, 32). Skupinka po vysazení na neznámém 
místě musí určit svou polohu a podle mapy zvolit trasu přesunu přes dané 
kontrolní body, na kterých plní různé úkoly, 

… a nebo …
zapojí své „navigace“, na startu dostane souřadnice kontrolních bodů, 
přes které se vydají vstříc nočnímu putování (obdoba geocachingu). Sami 
si zvolí délku trasy podle počtu projitých bodů. 

 Prezence je v pátek 7. 10. 2022 od 18.45 do 22.00 na stanovišti star-
tu a cíle na Lhotce (jako v předchozích letech) cca 5 km na východ od 
Černovic. 

(Z Černovic pojede na místo startu zvl. autobus v 19.50 hod. z náměstí. 
Případní zájemci o tuto přepravu uvedou požadavek na vrácenku.)

Cíl bude, jak je již známo, na Lhotce. Zde obdrží každý účastník ve-
čeři a účastnický list. Pro případné dospání je možno využít nevytápěné 
chatky (za poplatek), popřípadě další prostory a okolí. Nutno ale tento po-
žadavek uvést na vrácenku. Vzhledem k omezenému počtu míst, zvažte 
prosím nutnost přespání.

Startují 3 až 5 členné skupinky (pouze doporučení) od 10 let (v každé 
skupince je nutná účast osoby starší 18 let).

Startovné činí 180 Kč pro dospělého a 150 Kč pro děti a mládež (do 18 
let). Peníze se budou vybírat u prezence. Členové PS Svidník platí polovic.

S sebou vezměte turistickou (nebo jinou) mapu, kterou budete potřebo-
vat, ! baterku !, kompas či buzolu, (pokud si chcete bloudění užít a ověřit si 
znalosti z oblasti orientace a práce s mapou, zanechte doma všechny navi-
gační systémy) (v případě účasti na geocachingu jsou naopak NAVIGACE 
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nutné), OP, tužku a papír, šátek na oči (při cestě na start si účastníci zakryjí 
oči), něco jídla na noční bloudění a ranní vstávání, vše zbytečné, co nepotře-
bujete atd. + čtěte úvod pozvánky, Pokud budete chtít v cíli přespat, vezměte 
určitě spacák a karimatku!!!

Sledujte aktuální epidemiologickou situaci
a zařiďte se dle momentálních nařízení

Doprava na místo konání akce je vlastními prostředky.
!!!!!!!!!! Všichni startují na vlastní nebezpečí !!!!!!!!!!

Závazné přihlášky (vrácenky) zasílejte nejpozději do 5. října 2022 na 
adresu: Radek Hůlka, Mírová 518, 394 94 Černovice u Tábora
Případné dotazy tamtéž nebo na tel. 724 434 359
případně na e-mail: klabosil@tiscali.cz
další informace možno nalézt též na www.pssvidnik.wz.cz nebo 

 
 Pořadatelé z PS Svidník Černovice srdečně zvou všechny zájemce

– noční pochodníky
°° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° 

 V rámci tohoto pochodu je opět připravena noční (večerní) procházka 
vhodná pro rodiče s dětmi.

 Délka této trasy je asi 5 km od základní školy v Černovicích. (bez před-
chozího přihlášení)

 Prezence a start je 7. 10. 2022 od 19.00 do 20.30 hodin od základní 
školy v Černovicích. Vezměte dobré boty 

(do lesa) a sebou !!! baterku !!!, tužku a papír na zapsání odpovědí na 
několik úkolů, které vás cestou čekají, dobrou mysl a pohodičku na puto-
vání.

 Startovné je dobrovolné. V cíli bude malé občerstvení (špekáček, čaj, 
…) a mimo to možnost zakoupení dalších pochutin všeho druhu.

 V případě zájmu je možno zajistit dopravu zpět do Černovic. 

°° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° 
… poděkování patří všem, kteří pomáhají … DÍK !!!
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XIV. Koolečkárna
8. října 2022

Koolečkárna je cyklistická vyjížďka krajinou Čer-
novicka s možností volby délky trasy v průběhu 
putování. Trasa od 5 km do 45 km je naplánována 
jako sobotní vyjížďka pro malé i velké, pro jednot-
livce, skupiny i rodiny. 

Průběžný start je v sobotu 8. 10. 2022 od 8.00 do 9.00
od základní školy v Černovicích. 

Cíl bude na Rekr. stř. Lhotka do 17.00 hod. 
Účastnický poplatek činí 30 Kč. 

Na cestování vezměte správně (předpisově) vybavené kolo, helmu, tu-
ristickou (nebo jinou) mapu (či jinou orientační pomůcku), kterou budete 
potřebovat (popisem tras budete vybaveni na startu), tužku a papír, něco 
jídla na cestu, vše zbytečné, co nepotřebujete atd. 

Veselá mysl a dobře připravené svaly jsou podmínkou úspěšného puto-
vání. 

Na Lhotce bude možno zakoupit malé občerstvení.

!!!!!!!!!! Všichni startují na vlastní nebezpečí !!!!!!!!!!

Abychom mohli pro všechny účastníky připravit drobnou upomínku 
a účastnické listy zasílejte prosím nezávazné přihlášky (vrácenky) nej-
později do 6. října 2022 na adresu: Radek Hůlka, Mírová 518, 394 94 
Černovice 

Případné dotazy tamtéž nebo na tel. 724434359
případně na E-mail : kooleckarna@tiscali.cz

další informace možno nalézt též na www.pssvidnik.wz.cz

Pořadatelé z PS Svidník Černovice srdečně zvou všechny zájemce! 
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Přepište historii!

Tak zvolal nadšený divák v cíli při doběhu 39. ročníku Běhu O kolo sv. 
Anny. Skutečně poprvé za celou historii se absolutní vítězkou stala žena, 
žádný muž jí nestačil. A nebylo to tím, že by letos bylo méně kvalitní bě-
žecké pole. Časem 30 minut a 26 sekund na náročné trati dlouhé přes 7 km 
by předčila dokonce deset vítězů z předchozích let! Vyhrála čtyřicetile-
tá všestranná atletka Petra Kotlíková, mimojiné mnohonásobná vítěz-
ka různých tuzemských závodů od 800 m po 10 km i půlmaratón (21 km). 
Pelhřimovská rodačka a dvojnásobná matka úspěšně reprezentuje již nej-
méně 20 let Slavoj Pacov. Zde běžela prvně. O 5 sekund pomalejší byl Jiří 
Nevoral (1983, také pelhřimovák) a třetí Michal Štohanzl (1985 Jihlava) 
za 32:43. Nešlo o galantnost, oba jsou také dlouhá léta úspěšnými atlety, 
Michal běžel O kolo už po dvacáté. 

Letošní předjubilejní ročník přivedl na start i tři nejčastější účastníky 
běhu. Zakladatel a pořadatel Petr Matiášek (75 let) utíkal všechny roky, 
stejně „mladý“ Jan Škrleta jen o jeden závod méně a Emanuel Hurych 
(58 let) šestatřicetkrát. Veteránů, kteří běželi aspoň desetkrát, je zvlášt-
ní náhodou právě přesně 39, jako 
ročníků. Z dosud aktivních si další 
ročník připsali Bohuslav Svoboda 
(24x), Stanislav Volech (20x), Da-
libor Němec (19x) a další. Obdivu-
hodný počet účasti mezi 5 veterán-
kami vybojovaly dvě nejčastější, 
jejichž věk se neodvážím prozradit, 
Jana Požgayová 18x a Dana Svobo-
dová 16x. Přibyla šestá veteránka 
„trochu mladší“ Helena Vavrušová 
(10x). V neděli 31. července 2022 
doběhlo na Svatou Annu a zpět 
všech 58 závodníků v příjemném 
slunečném počasí.

Den předtím se konaly za dešti-
vého počasí 36. Běhy po modří-
ny. Jsou převážně určeny dětem 
a mládeži. V několika kategoriích 
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se předvedlo 39 běžců. Seniorskou míli absolvoval s Petrem Matiáškem 
(v tradičně jiném a nezvyklém kostýmu pro pobavení dětí) i další nejstar-
ší běžec (85 let). Pro děti, rodiče a většinou černovické prarodiče uvádíme 
výsledkovou tabulku.    Jiří Turek

Modřinky do 6 let Modřínci do 6 let

1 Petráňová 
Kristýna Praha 00:59 1 Železný 

Vítek Tábor 00:44

2 Šolcová 
Marie Praha 01:55 2 Klimpera 

Matěj Kolín 00:45

3 Kos Štěpán Ostrov 
nad Ohří 00:45

Holky 7–10 let 4 Lafant Jakub Praha 00:55

1 Škrletová 
Naďa

Jindř. 
Hradec 02:11 5 Štohanzl 

Václav Praha 00:59

2 Petráňová 
Klára Praha 02:12 6 Sláma Karel Praha 01:01

3 Kobzová 
Lada Kadaň 02:19 7 Němec 

Tobiáš Praha 01:04

4 Bošková 
Zuzana Praha 02:31 8 Vaníček Jiří Pelhři-

mov 01:14

4 Pešková 
Šárka

Pelhři-
mov 02:31 9 Chytra 

Matyáš Hořovice 01:22

6 Riedlová 
Eliška Praha 02:45 10 Němec 

Matyáš Praha 01:23

7 Zapiór Lucie Palma de 
Malorca 02:52 11 Kos Matouš

Jindři-
chův 
Hradec

01:43

12 Meitner Jiří Brno 01:55
Juniorky 11–17 let 13 Štohanzl Jan Praha 01:58

1 Klimperová 
Adéla Praha 04:18 14 Buček Adam Praha 02:27

2 Nádvorníko-
vá Alice Děčín 04:19
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3 Holakovská 
Marie Praha 04:53 Kluci 7–10 let

4 Zapiór 
Anežka Náchod 05:06 1 Škrleta 

František

Jindři-
chův 
Hradec

02:00

5 Pešková 
Eliška

Pelhři-
mov 05:29 2 Železný 

Václav Tábor 02:08

3 Holakovský 
Jan Praha 02:09

Junioři 11–17 let 3 Riedl 
František Praha 02:09

1 Pešek 
Jindřich

Pelhři-
mov 03:48 5 Lafant Petr Praha 02:24

6 Zapiór 
Daniel

Palma de 
Malorca 02:34

Ženy Senioři (Senilní míle)

1 Zapiór Pavla Praha 05:25 1 Matiášek 
Petr

Černo-
vice

2 Jozífková 
Lea

Pelhři-
mov 06:10 2 Šlechta Petr Praha

Koupím skříňovou nástavbu
z automobilu Praga V3S.

Předem děkuji za nabídky.
Tel. 601 338 516

Citát
„Opravdový rozpad společnosti nastane tehdy, když se vláda stane 

nepřítelem svého lidu.“ 
      Seneca
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Městská knihovna Černovice
z nových knih

Pro dospělé
Háber S. – Úsměvy z pekla
Stern A., Landes L. – Začínáme s chovem domácích zvířat
Medelová E. – Zázraky
Čapková K., Kieval H. J. – Židé v českých zemích
Feldmanová E. – Živí a ztracení
Martin H. – Svítání nad Safírovým zálivem
Snětivý J. P. – Tajemství pražských klášterů
Doucleff ová M. – Tajemství přirozené výchovy
Vičar Z. – Temná rána
Perrinová V. – Tři
Stehlíková P. – Tudy na hrad
Hrnčířová M. – Klidná mysl v dobách zlých
Šmíd M. – Kristovy relikvie
Ravenová C. – Lišák a já
Suchánková P. – Maminek není nikdy dost
Stainforth A. – Něžná náruč větru
Pospíšilová J. – Palec a selská pýcha
Kaku M. – Paralelní světy
Javořická V. – Pro rodný krov
Fílová K. – Přístav
Čtyroká M. – Růžové bludičky
Prášková M. – Balada o snech
Audy M. – Balkán – ráj svobodného cestování
Smetanová P. – Celej svět je rodná hrouda
Doktorová R. – Co dělat, aby tělo nebolelo
Špaček V. – Čistý, skromný život
Cartland B. – Dobrodružství v Paříži
Hrevušová R. – Domácí pekárna
Denková M. – Dorty
Thoroddsen H. – Dvojité sklo
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Pro děti
Dziubaková E. – Úsměv pro žabku
Mornštajnová A. – Kapka Ája
Moderdovská D. – Planeta země se usmívá
Poborák J., Janků Z. – Kouzelnické příběhy Čtyřlístku
Aškenazy L. – Cestopis s jezevčíkem
Kapic T. – Drobní živočichové
Štíplová L., Ladislav K. – Hvězdné příběhy Čtyřlístku

Život tropí hlouposti a my je fotografujeme 38.

Zlaté české ručičky. Nebo snad už ne?
Jan Podhola 
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Dobrý den,
nedávno jsme ve Vaší obci dokončili investiční 
akci na distribučním zařízení elektrické energie. 

Co jsme u Vás dělali?
Kde:  Černovice, ul.Nádražní
Co:  rekonstrukce středotlakého plynovodu 
Podrobnosti:  Provedli jsme rekonstrukci stávajícího a vybudování nového 

vedení distribuční sítě středotlakého plynového řadu včetně 
napojení stávajících odběrných zařízení.

Vzhledem k tomu, že s touto investiční akcí mohlo být spojeno i přeruše-
ní dodávky elektrické energie na nezbytně nutnou dobu, děkujeme Vám 
tímto za pochopení a trpělivost. I díky Vám jsme tak mohli zajistit stále 
rostoucí požadavky na kvalitu a spolehlivost dodávky a výrazně prodlou-
žit životnost energetického zařízení. 

S přátelským pozdravem EG.D, a. s.
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Informace ze školní jídelny při ZŠ a MŠ
Černovice

Od 1. 9. 2022 školní jídelna nabízí dietní stravování i pro veřejnost.
Personál je proškolen pro bezpečnou přípravu bezlepkové diety regis-

trovaným nutričním terapeutem, který pravidelně kontroluje receptury, 
pracovní postupy a jídelní lístky. 
Cena obědů:
pro veřejnost v dietním režimu á 100,- Kč
pro veřejnost v běžném režimu  á 86,- Kč

Jídelní lístky jsou k nahlédnutí na www.zscernovice.cz nebo u hlavního 
vchodu budovy ZŠ a MŠ Černovice

Bližší informace na telefonu 565 492 107 mobil 721 537 809 nebo osob-
ně v kanceláři vedoucí ŠJ 

Irena Holubová, vedoucí ŠJ Černovice

Prázdniny dětem skončily 
a nový hasičský školní rok je tady…

Černovičtí mladí hasiči (MH) uplynulý školní hasičský rok završili 
letním táborem, který se opět konal začátkem července na měst.tržišti 
u areálu hasičské zbrojnice. Tábora se účastnilo 20 dětí z Černovicka, Mr-
ňáci do 7 let a starší Cyklohasiči. Program byl, kromě táborových činnos-
tí, přizpůsoben věku táborníků a počasí, které nás zase trochu potrápilo 
(3x déšť s vichrem). 

Cyklohasiči po kontrole svých strojů, testech a zkušebních jízdách 
městem vyjížděli skoro každý den do okolí, aby poznávali černovický 
hasební okrsek, kde v obcích zjišťovali informace o zdejším hasičském 
sboru i další zajímavosti (Dobešov, Hojovice, Vlkosovice, Benešov, Sva-
tava, Lidmaň a Lidmáňka, Křeč). Navštívili jsme soukromé hospodář-
ství p. Klátila, klempířskou dílnu p. Bůžka, moderní provoz fy PH Metal 
a nový křečský kravín. Cyklohasiči najezdili bez problémů téměř 100 km. 
Mrňáci měli mnohem hravější činnosti, ale také vyjížděli za poznáním do 
okolí vlakem nebo osobními auty.
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 Asi nejzajímavější byl výlet do Kamenice nad Lipou. Kromě města 
jsme viděli pěkně udržovanou hasičskou zbrojnici dobrovolných hasičů 
– našich kamarádů. Prolezli jsme pěkná požární auta a vylezli na sušák 
hadic – rozhlednu. Po obědě jsme zavítali do moderní profesionální po-
žární stanice HZS, kde se bylo na co dívat a co obdivovat. Cyklohasiči to 
zvládli na kolech a Mrňáci vlakem. Zajímavé bylo i uvařit si vlastní oběd 
v kotlíku z dodaných surovin, kterým byl guláš. Ale v garáži nad plynem, 
protože skoro celý den pršelo. Nám, všem dětem (i porotě) chutnal a nic 
nezbylo. O fous lepší guláš mělo družstvo „P“.

I když nám počasí moc nepřálo, tábor jsme zdárně přežili bez úrazů, 
jen tzv. 7. dětská nemoc nám vpadla v závěru do dětských řad. V neděli 
10. července dopoledne jsme si sbalili svoje věci a částečně odstrojili 
i naše tábořiště. A byl tu, za přítomnosti rodičů a přátel, závěrečný nástup 
a vyhodnocení táborníků ve 4 věkových kategoriích. Každý dostal na pa-
mátku hasičský táborový diplom, originální hasič. tričko, nějakou mňam-
ku či drobnost. Ti nejlepší MH dostali dokonce i medaile.

medaile  minimrňáci mrňáci cyklohasič ml. cykolohasič st.
zlato  Markéta Brečková Veronika Kubů František Dvořák Kristýna Veselá
stříbro  Antonín Štefl  Karolína Filipová Aneta Brečková Jakub Vlasák
bronz Karel Vošahlík Ondřej Pospíchal Václav Železný  Karolína Schmidtová 
Poznámka: Celkové umístění táborníků ovlivnila i zdravotní indispozice na konci tábora.

Na závěr je třeba poděkovat rodičům za trpělivost a hlavně za buchty 
všeho druhu (nebyly povinné), kterými jsme byli hojně zásobováni, a tak 
jsme obohatili táborníkům jídelníček. Je třeba poděkovat černovickému 
SDH i městu za podporu a také některým členům sboru, kteří přišli/přijeli 
a vypomohli, kdy to bylo třeba (příprava tábořiště, akce v průběhu tábora 
i likvidace a úklid tábořiště či zbrojnice). Poděkování patří členům vedení 
tábora, své volno či dovolenou obětovali pí Eliška Brečková - hl. vedoucí 
a zdravotnice, p. Jaroslav Řeháček - hospodář a cyklo, pí Imelda Štefl ová 
– stravování, p. David Štěpán – techn. organ. zabezpečení), poděkování 
patří i jejich rodinám, hlavně za trpělivost. 

Léto končí a my, mladí hasiči, budeme zase začínat. 
Čeká nás opět náročný školní hasičský rok, rok plný poznání, dobro-

družství a zábavy na schůzkách MH i na víkendových akcích. První krát-
ká schůzka zájemců o hasičsko-záchranářské činnosti MH bude v pátek 
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111 let hasičů Svatava

Zdá se to neuvěřitelné, ale od založení Sboru dobrovolných hasičů Sva-
tava uplynulo již 111 let. Oslava tohoto významného výročí proběhla v so-
botu 27. srpna 2022. 

Pro všechny byl připraven bohatý program zahájený slavnostním nástu-
pem sborů. Akce se kromě domácích zúčastnili dobrovolní hasiči z Čer-
novic, Hojovic, Křeče, Lidmaně, Vlkosovic a Věžné. Odpolední zábava 
byla zahájena soutěží v netradičním požárním útoku, při kterém se druž-
stva musela probojovat orientačním během. V klání nejlépe obstálo druž-
stvo z Věžné. Zpestřením byla účast nedobrovolných hasičů ze spřátelené 
osady Stružky, jejíž obyvatelé nemohou na žádné svatavské zábavě chy-
bět. 

Požární útok předvedli také mladí hasiči z Černovic a TJ Sokol byl re-
prezentován vystoupením mažoretek. K vidění byla i ukázka práce a do-
vedností záchranářských psů pod vedením Záchranné brigády kynologů 
kraje Vysočina. Úmyslně založený požár poté bravurně uhasilo družstvo 
historických hasičů z Lidmaně. 

Celým odpolednem provázela návštěvníky Malá kapela Petra Molíka, 
děti se vyřádily v dětském koutku a dospělí u pivních her. Pro zájemce si 
členové PS Svidník připravili malování na obličej a tetování. Kdo chtěl, 
mohl si na památku udělat fotku ve fotokoutku u historických hasičských 
stříkaček. Večerní zábava pokračovala za doprovodu hudební skupiny 
H-Band. Pod rouškou tmy se odehrálo dramatické vystoupení spolku čer-
novických žen.

Místními hasiči bylo připraveno bohaté občerstvení, sladkou tečku při-
nesli tradičně svatavští. Oslavy probíhaly do brzkých ranních hodin, po-

2. září v 17 hod. v černovické zbrojnici. Další 
schůzky se budou asi konat opět každý pátek od 
15.30 v naší hasičárně.  Ř. 

Přijďte mezi nás a přiveďte i své kamarády.
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čet hostů byl nad očekávání, počasí přálo a věříme, že všichni odcházeli 
spokojeni. 

Poděkování patří především členům SDH Svatava, které stála příprava 
spoustu úsilí a času. Dále všem, kteří se na akci podíleli, ať už zapůjčením 
potřebného vybavení, nebo přímo svou účastí a pomocí. Děkujeme. 

Za SDH Svatava, Zdeněk Bůžek
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Co je nového v Sokolu?

Léto v Sokolu bylo z hlediska aktivit klidnější, většina kroužků i aktivit 
pro dospělé měla letní pauzu. Pauza se však netýkala mažoretek, které za 
léto stihly hned 3 vystoupení, a to konkrétně na Noci Sokoloven, na akci 
Černovicko se baví a na Oslavách 111. výročí založení SDH Svatava. 
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Mažoretky mezi sebe hledají další dívky ve věku 5 až 8 let, které mají 
rytmus v těle a chtějí se přidat k našim malým tanečnicím. Přihlášky lze 
posílat na mazoretky.cernovice@seznam.cz, kde trenérka Karolína Vla-
chová poskytne více informací. 

Letní pauza neproběhla ani u jumpingu, kde se pravidelně 2x týdně ko-
naly lekce. V případě hezkého počasí probíhaly lekce venku. Na hodiny 
jumpingu pravidelně zavítávají ženy, ale i muži a děti. Přijít může každý!

Klára Lisayová

A v létě samozřejmě nezaháleli ani naši turisté. 23. 7. 2022 se uskutečnil 
výšlap kolem Soběslavi. Vydali jsme se kolem Lužnice na poutní místo 
kaple Panny Marie Bolestné, ke které vede Svákovská křížová cesta se 14 
zastaveními. U kaple je studánka s léčivým pramenem. Cesta lesem po-
kračovala k rozhledně Svákov. Navštívili jsme Rožumberský hrad s měst-
skou knihovnou a městskou věž.

Ve dnech 19. 8. – 21. 8. 2022 jsme uspořádali víkendové toulání po Hum-
polci. V sobotu jsme navští-
vili Lipnici nad Sázavou. 
V zatopených žulových lo-
mech jsou ve skále vytesá-
ny Ústa pravdy, Bretschne-
iderovo ucho a Zlaté oči. 
Zašli jsme i k pomníku 
Hlava XXII, k památníku 
Jaroslava Haška a na Lip-
nický hrad.

Příznivce turistiky zve-
me na výšlapy, které se bu-
dou konat 24. 9. 2022, kdy 
trasa povede ze Zajíčkova 
na Křemešník do Pelhři-
mova a 22. 10. 2022 z Čer-
novic, přes Stružky, Eus-
tach do Lidmaně a zpět do 
Černovic.

Těšíme se na viděnou, 
Mirka a Dana
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A co chystáme od září? 
Od září budou opět spuštěny všechny aktivity a připravujeme i nějaké 

novinky. Děti se můžou těšit na modeláře, mažoretky, fotbal, atletickou 
a gymnastickou průpravu a francouzštinu. Pro dospělé jsou připraveny 
lekce zdravých zad, jógy, posilovací lekce, fotbal a stolní tenis. Společ-
ně se děti i dospělí mohou vydat na hodiny jumpingu či vyrazit na výšlap 
s našimi turisty. 

V první polovině září budeme zjišťovat zájem a připravovat harmono-
gram všech aktivit tak, aby se vše co nejméně krylo. Děti dostanou ve 
škole opět letáčky s nabídkou a na stránkách www.sokolcernovice.cz je 
připraven registrační formulář na všechny aktivity. Registrační formulář 
můžete předběžně vyplnit, abychom věděli, jaký je přibližný zájem. Do 
konce září pak bude na stránkách zveřejněn aktualizovaný harmonogram 
a informace, kdy jednotlivé aktivity začnou. Všem lidem, kteří vyplní re-
gistrační formulář přijdou informace do e-mailu. Pokud jste lekce navště-
vovali již minulý rok, případně děti kroužky, automaticky se počítá s tím, 
že budete pokračovat a informace Vám budou zaslány. K lekcím jumpin-
gu, fotbalu či výšlapům s našimi turisty se můžete připojit kdykoliv. 

V září se také společně uvidíme na Pouťové diskotéce, která se bude ko-
nat 17.9. od 20:00 hodin v sokolovně. Připraveno bude bohaté občerstvení 
a zábava za doprovodu DJ Ludwy. 

Současně se také připravujeme na volby, které se uskuteční 23. a 24. září 
2022, předem děkujeme za Vaši podporu, velmi si jí vážíme.

Klára Lisayová

Vzpomínka
na paní Marii Veřtatovou z Černovic

„Jsi světlo, kterou noc rozrazí.
Jsi stín, který mě všude provází. 
Jsi anděl, který je se mnou v nesnázích.
Jsi půlka mého srdce, která mi tolik schází.

Do konce mých dní Tě v dobrých lidech hledat nepřestanu…“
S láskou vzpomínají Tvé dcery
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Pohledy na černovické tržiště z akce Černovicko se baví. Foto: J. Brožek


